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Ulla Hamilton Åsa Romson Torbjörn Erbe § 18 

  

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Ulla Hamilton (M) ordförande § 1-17, 19-24 

Åsa Romson (MP) vice ordförande  

Hugo Nordenfelt (M)  

Torbjörn Erbe (M)  

Daniel Valiollahi (M)  

Per Ola Bosson (M)  

Karin Karlsbro (FP)  

Karin Wanngård (S)  

Malte Sigemalm (S) § 1-17, 19-24  

Ulla Jöhnk (S)  

Godfrey Etyang (S)  

Stellan F Hamrin (V)  

 
Ersättare: 

 Helena Levy (M) tjänstgörande  

Nils Ingelström (M) tjänstgörande § 18 

Aysin Hartzell (M)  

Harald Eriksson (M) 

Gustav Åkerblom (FP)  

Christian Carlsson (KD)  

Gerd Sjöberg-Granlund (S)  tjänstgörande § 18 

Hassan Said Mahamed (S)  

Fredrik Canerstam (S)  

Charles Berkow (MP)  

Tina Kratz (V)  

  

Förhinder har anmälts av ledamoten Lena Bring (M) och ersättaren Björn Gülich (M).  

 

Föredragande vid sammanträdet var direktör Gunnar Söderholm. Närvarande var också 

föredragande tjänstemän, miljöförvaltningens avdelningschefer och biträdande 

borgarrådssekreterare Tobias Holdstock. 

 



  

 § 8 

Tertialrapport 2 2009 Miljö- och hälsoskyddsnämnden 

Dnr 2009-009547-102 

 

Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

 tertialrapport 2 samt överlämnar den till kommunstyrelsen.  

 

2 Nämnden begär omslutningsförändringar med 1,1 mnkr för ökade kostnader och 

 intäkter avseende miljösamverkan i Stockholms län.  

 

3 Nämnden begär omslutningsförändringar med 1,7 mnkr för ökade kostnader och 

 intäkter avseende e-tjänstprojekt.  

 

4 Nämnden begär omslutningsförändring med 0,2 mnkr för ökade kostnader och 

 intäkter avseende miljöbilsprojekt.  

 

5 Nämnden förklarar beslutet omedelbart justerat. 

 

Ärendets handling   

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 1 september 2009. 

 

Nämndens behandling av ärendet  

 

Framlagda förslag till beslut  

Nämnden ställer sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Åsa Romson (MP) enligt följande: 

 

Miljöpartiet har i sin budget föreslagit större förebyggande arbete och strategiskt 

miljöarbete vilket till stora delar saknas i den nuvarande verksamheten. 

 

Tertialrapporten visar på en ökad sårbarhet för svängningar i behoven av tillsyn 

med ökad självfinansiering. Branschövergripande policyarbete nedprioriteras när 

det planerade antalet tillsynstimmar måste skäras ner. En alltför stark styrning av 

tillsynen enbart till de göromål som ger intäkter kan ge problem både kring 

avvägningen om det miljömässigt mest prioriterade åtgärderna och svårigheter i 

planeringen av personalresurser. Sådana risker måste analyseras innan ytterligare 

ökning av intäktsgraden övervägs. 

 

 

Särskilt uttalande lämnas av ledamöterna Karin Wanngård (S), Malte Sigemalm (S), 

Ulla Jöhnk (S), och Godfrey Etyang (S) enligt följande: 

 

Detta ärende hade givetvis sett annorlunda ut om en socialdemokratisk budget 

hade fått gälla. Nämndens förebyggande arbete, liksom kommunens proaktiva 

och pådrivande miljöarbete – som ju till stor del också ligger på miljö- och 

hälsoskyddsnämnden - hade fått ett betydligt större utrymme. En 

socialdemokratisk majoritet hade inte heller halverat anslagen till nämnden i ett 



  

svep. Att Stockholm utnämnts till Europas miljöhuvudstad 2010 är mycket 

glädjande, men också förpliktigande. Det kräver betydligt större engagemang och 

satsningar än vad den moderatstyrda majoriteten hittills visat på miljöområdet.  

 

 

Särskilt uttalande lämnas av ledamoten Stellan F Hamrin (V) enligt följande: 

 

De mål som styr förvaltningens verksamhet i alltför många fall är formulerade på 

ett sätt som omöjliggör bedömning av uppfyllelsen. Det är också en brist att 

många mål enbart gäller förvaltningens egen verksamhet och inte utgör ett mått 

på stadens verksamhet i stort. 

 

Vi vill också mer specifikt framhålla att den pågående restaureringen av sjön 

Magelungen, som vi i princip stödjer, blir meningslös om inte det 

samarbetsprojekt genomförs, som man nu avser att inte genomföra. Det är 

oacceptabelt att medverkan i arbetet med en skötselplan för sjön Flaten inte 

genomförs pga. oklarheter rörande ansvarsförhållanden inom kommunen. 

Åtgärder för att restaurera Ältasjön och Lillsjön i Bromma bör snarast påbörjas. 

 

Vi instämmer i förvaltningens förslag att omarbeta indikatorn för sjöars 

trofistatus och föreslår att man inför ett max.-värde för Totalfosfor som mål i 

enlighet med NV:s förslag för bedömning av fosforhalter i sjöar. Även om dessa 

värden bör beräknas för varje enskild sjö utgör halten 30 ug P/l ett övre 

gränsvärde som skulle kunna användas för alla sjöar. 

 

Vi vill därutöver särskilt framhålla vikten av att förvaltningen med det snaraste 

ändrar sitt arbetssätt vad gäller inomhusmiljön genom att som föreslås i 3H-

utredningen utgår från de boendes synpunkter och själv i högre utsträckning 

ansvara för mätningar och uppföljning. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Maria Stigle 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 
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